
Meditatie
HEERE der heirscharen, mijn Koning en mijn God! Ps. 84:4 slot
	 	 	 	 	 	

De dichter van Ps. 84 bevindt zich bij het schrijven van de psalm ver van het 
heiligdom in Jeruzalem. De Heere geeft hem echter een heilig verlangen om 
Hem mogen te ontmoeten in de weg van Zijn inzettingen ter gelegenheid van 
één van de grote feesten. Onderweg ziet Hij zichzelf als een zondaar die minder 
is dan een mus en een zwaluw, die in de tempel een veilig onderkomen vinden: 
‘Zelfs de mus…. Zelfs de zwaluw….’ Wat een bevoorrechte vogeltjes. Ze bou-
wen hun nestjes in de omgeving van de altáren bij balken en daklijsten
Maar als de Heere dát aan zulke onbetekenende vogeltjes toestaat, zal Hij een 
arme zondaar niet afwijzen, die tot Hem de toevlucht neemt. Die altaren getui-
gen van het schuldovernemende werk van de Heere Jezus. Naar Hem gaat het 
hart van de dichter hart (2x) vol verlangen uit! Hij zal opnieuw in Gods gemeen-
schap mogen delen. Daar zal de “HEERE der heirscharen” zorg voor dragen! 
Dat is de naam van de God des verbonds, Die in Christus met onwaardigen te 
doen wil hebben. Hij is het Hoofd van de duizend maal duizenden engelen. Zijn 
almacht en genade worden in deze Naam getekend. Hij werkt en onderhoudt 
het nieuwe leven. Hij maakt het af. Zoals Hij de weg effende voor deze pel grim 
uit Psalm 84, zo zal Hij ook voor alle zuchters en bidders, die een levend gemis 
ervaren, de weg banen. Door het donker heen, door onbegrepen wegen heen, 
door tegenslagen heen, komt Hij op Zijn eigen werk terug.
Is het verlangen naar God en de begeerte naar Zijn inzettingen en het heimwee 
naar de altaren u nog onbekend? Als dat zo is, haast en spoedt u dan om uws 
levens wil! ‘Hoe zullen wij ontvlieden, indien wij op zo grote zaligheid geen acht 
nemen (Hebr. 2:3)? Die zaligheid wordt u heden nog verkondigd. O, wat een 
gewillige Zaligmaker is Hij! Hij wil de gróótste der zondaren ontvangen. Dat 
heeft de dichter van Ps. 84 ervaren. 
Hij is nog niet in het Heiligdom, maar zegt reeds: ‘Mijn Koning en mijn God!’ Het 
geloof oefent zich krachtig! Dan geeft de Heere ruimte aan onze ziel! We mogen 
tot onze diepe verwondering en ontroering ‘mijn’ zeggen! Onze voeten worden 
gezet op de steenrots Christus. Dat ‘mijnen’ van het geloof is een heilige kunst, 
die hier niet eenmaal, maar telkens opnieuw wordt beoefend door de leiding 
des Geestes. Dan is de wereld ver weg, dan ligt de zonde er even onder, dan is 
de hemel dichtbij. ‘De HEERE is mijn Steenrots, en mijn Burg, en mijn Uithelper; 
mijn God, mijn Rots, op Welke ik vertrouw’ (Ps. 18:3).

Waarde Ds. M. Golverdingen 
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Van de redactie
Mogen we dit keer eens een andere invalshoek nemen: Israël. Ondergetekende 
was daar in de week van 31 januari voor een werkbezoek cq hotelinspectie trip. 
Zes dagen lang hebben we daar verkeerd, terwijl het in Egypte rumoerig was. Ook 
in Israël werden deze demonstraties op de voet cq buis gevolgd. In veel openbare 
gelegenheden werden de beelden vertoond van de onlusten, enkele honderden 
kilometers verderop. En reken maar dat ze daar gespannen naar kijken. Wat zal 
er gebeuren als de huidige president Mubarak van het toneel verdwijnt. (Terwijl 
ik dit stukje schrijf, is Mubarak enkele uren geleden afgetreden). Wie komt er nu 
aan de macht? Gaat Egypte een moslimstaat worden? Vele jaren is het al rustig 
tussen deze twee landen. Een vredesverdrag ligt hieraan ten grondslag. Vrijdags 
waren we in een zwaar bewaakt Jeruzalem. Met spanning werd uitgekeken wat 
de imams zouden zeggen in hun vrijdaggebed. Zouden ze oproepen tot opstand 
in Jeruzalem cq Israël? ’s Middags begon de sabbat. Je voelt dat je daar tussen 
verschillende godsdiensten zit. Maar onveilig heb ik me geen moment gevoeld. 
Veel bewaking. En toch ook een zekere veerkracht van de inwoners van deze 
mooie stad om er een goed en redelijk bestaan te kunnen hebben. Israël is een 
schitterend mooi land. De moeite waard om daar eens een keer naar toe te gaan.
Verschillende gesprekken hebben we gevoerd met diverse Joden. Als je praat 
over de Heere Jezus, dan zeggen ze dat Deze een goede rabbijn was Die won-
deren kon doen. Maar, zeiden ze, er waren meer goede rabbijnen die wonde-
ren konden doen, maar die zijn nooit in de Bijbel vermeld. Als je hen dan zegt 
dat het Nieuwe Testament niet door Europeanen, maar door de Joden zelf is 
geschreven, dan vinden ze wel weer een andere escape. 
Vele Joden verwachten de derde tempel op de plaats waar nu de Gouden Koe-
pel (moskee) staat. Velen laten zich daar bij de stadsmuur begraven. Om als de 
Heere Jezus wederkomt, samen met Hem als eerste Jeruzalem in te kunnen 
trekken. Wat moeilijk om hen er van te overtuigen dat het een andere weder-
komst zal zijn, dan zij die voor ogen hebben. Toch mogen we geloven dat er 
nog beloften voor het land Israël liggen. Mogen we dit volk ook maar gedurig in 
ons gebed opdragen. 
Ons boekje ‘Een Vaste Koers’. We hebben weer veel medewerking gekregen 
van diverse schrijvers. Dhr. E. Dijkgraaf schrijft voor het eerst in dit nummer. 
Zonder meer te vermelden, mogen we u verwijzen naar de diverse artikelen.

Wij zeggen een ieder weer hartelijk dank voor de medewerking. Ook onze 
adverteerders. Lees gerust hun advertenties door. Kijk eens wat ze voor u kun-
nen betekenen.
Veel leesgenoegen. C. van Burg
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Van de voorzitter
De uitslag van de Tweede Kamerverkiezingen zag er over het algemeen niet 
goed uit. Het CDA en de CU verloren een fors aantal stemmen. De christelijke 
partijen bezetten nu nog geen twintig procent van de zetels in de Tweede Kamer. 
Dat is, volgens dhr. Kolijn nog nooit zo laag geweest sinds het algemeen kies-
recht is ingevoerd. (Zie Banier van 1 oktober 2010) Dat is aangrijpend. De con-
clusie is dat ruim 80% van de kiezers eigenlijk niets meer heeft met christelijke 
politiek, hoe ruim we dit begrip deze keer dan ook nemen. Onze partij mocht 
ondanks dat toch nog stemmenwinst boeken. Dat strekt tot verwondering. We 
mogen als Staatkundig Gereformeerde Partij toch steeds weer, ondanks alles 
wat zich intern afspeelt, constateren dat de achterban trouw de stem uitbrengt 
op onze kandidaten. We wensen dhr. Van der Staaij en de nieuwkomer dhr. Dijk-
graaf al het nodige toe voor het parlementaire werk. Je vraagt jezelf wel eens 
af hoe je dat nu toch aan moet pakken. Het Woord laten klinken op passende 
momenten, en dan op zo’n manier dat men dat anno 2011 nog begrijpt. Daar is 
veel wijsheid voor nodig. 

Die gedachte wordt te meer bevestigd als je leest hoe met name D66 in de 
persoon van Pechtold keer op keer zijn best doet om zogenaamde relikwieën 
uit voorgaande christelijke tijden probeert op te ruimen. Niet meer van deze tijd, 
hoort men dan. Pechtold bedacht ook nog een nieuwe term: zwartekousenlibe-
ralisme. Wat een karikaturen! Wat een aversie tegen alles wat met Gods Woord 
te maken heeft! 

Wat te doen hiertegen? Terugschelden? Welnee. Laten we het maar als een 
eer beschouwen dat we niet meer van deze tijd zijn. Als je niet meer van deze 
tijd bent, heb je blijkbaar de tand des tijds doorstaan. En dat geldt ook voor 
de uitgangspunten van onze partij. De beginselen vanuit Gods Woord zijn tijd-
loos. Ze strekken tot Gods eer. Het is ook heilzaam voor de hele samenleving. 
Nederland heeft zóveel te danken aan onze prachtige christelijke traditie. Ik 
besef echter, dat kunnen we als SGP-ers makkelijk tegen elkaar zeggen, en dan 
zijn we het snel eens, maar leg dit eens uit aan de moderne mens van 2011 die 
niet bij Gods Woord is opgegroeid. Dat is heel wat lastiger. Onze mensen in de 
gemeenteraad komen daar ook wel achter.

Als ik mijn oor zo hier en daar te luisteren leg, en als ik lees wat men in de Refor-
matorische hoek schrijft over de centrumrechtse regering die gevormd is, merk 
ik dat men over het algemeen best tevreden is met deze regering. Ik begrijp dat 
wel. Als het paars-plus zou zijn geworden, zou in een hoog tempo alles wat met 
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het christendom te maken heeft, om zeep zijn geholpen. Andere combinaties 
waren theoretisch ook nog wel mogelijk, maar praktisch gezien niet. Dus heb-
ben we een kabinet gekregen samengesteld uit bewindslieden van de VVD en 
de CDA, terwijl de veelbesproken PVV van Geert Wilders gedoogsteun verleent. 
In de tegenwoordige omstandigheden inderdaad de minst slechte combinatie. 
Toch moeten we waakzaam zijn en blijven. Laten we niet de illusie hebben dat 
voor dit kabinet de Bijbelse richtlijnen zwaarwegend zijn. De VVD en de PVV 
voelen zich echt niet gebonden aan Gods Woord. De steun daarvoor vanuit het 
CDA valt ook tegen zoals we weten. 

De verkiezingen voor de Provinciale Staten komen er weer aan. Op 2 maart wordt 
u gevraagd uw stem uit te brengen. Het lijkt soms dat deze verkiezingen minder 
in de belangstelling staan bij de burgers. Dat is zeer onterecht! In de eerste plaats 
is het ook op provinciaal niveau van het grootste belang dat er zoveel moge-
lijk SGP-ers een zetel ontvangen. In de tweede plaats: U weet toch wel dat de 
afgevaardigden uit de Provinciale Staten samen de mensen in de Eerste Kamer 
kiezen? Dat houdt in dat hoe meer stemmen er op de SGP worden uitgebracht 
op 2 maart, hoe groter de kans is dat onze 2 zetels in de Eerste Kamer behouden 
blijven. Uw stem op 2 maart telt dus dubbel. Wilt u daar aan denken?

S.D. van Koeveringe

w w w . b o u w r a a d h u i s . n l

Markt 2  4416 AH Kruiningen
Postbus 4  4416 ZG Kruiningen

T (0113) 57 17 58 
F (0113) 57 38 94

E info@bouwraadhuis.nl

Ontwerp

Voorbereiding

Uitvoering

Gebruik

Planontwikkeling, architectuur, budgetbepaling

Bestek en tekeningen, bouwconstructies, aannemerselectie

Bouwcoördinatie, toezicht, budgetbewaking, oplevering

Brandveiligheid, wet milieubeheer

Bouwraadhuis, voor woning, utiliteits- of bedrijfsbouw,
thuis in alle bouwfases!
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belastingzaken – administraties – adviezen

Marijkelaan 11
4401 GE Yerseke

Postbus 9
4400 AA Yerseke

www.baaijbelastingadviseurs.nl

Telefoon (0113) 57 26 20
Telefax (0113) 57 38 99

Aangesloten bij FISCOUNT
een samenwerkingsverband
met registeraccountants
en fiscaal juristen

schildersbedrijf

saman v.o.f.

Valckenisseweg 41-43
4411 BP Rilland-Bath
Tel. (0113) 55 13 39
Fax (0113) 55 16 29

Voor al uw
schilderwerk

naar…

HOEKMAN
installatiebedrijf

HOEKMAN
tussen de scheldes

Valckenisseweg 34 
4411 BR 

RILLAND-BATH

Telefoon: 
0113 - 55 13 84

Fax: 
0113 - 55 26 25

info@hoekman-tussendescheldes.nl
www.hoekman-tussendescheldes.nl
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Een vaste koers
Bijdrage Joan van Burg
Vanuit de Staten van Zeeland

Als dit ledenblad verschijnt, zijn de Statenverkiezingen D.V. 2 maart al voorbij. 
Nu ik dit schrijf zitten we middenin de campagne voor de Statenverkiezingen. 
Bid en werk. Dat is onze taak. 

Hoe zullen de Provinciale Staten er uit zien? In ieder geval anders als nu. Er 
doen 12 partijen mee, waarvan de meeste zich minstens 1 tot wel 7 zetels (PVV) 
toedichten. Als er van de 39 zetels 10 of 11 voor nieuwe partijen zullen zijn, zal 
dit voor de gevestigde partijen een stevige duw betekenen. Ook voor de SGP? 
We weten het niet. 

Na de verkiezingen volgen besprekingen over een nieuw college. We hopen dat 
de SGP hierbij ook weer aan bod komt. Het maakt immers nogal uit of er een 
SGP-er in het College van Gedeputeerde Staten zit of niet! Is dat te merken? 
Ja. Niet dat in de afgelopen 8 jaar waarin dhr. George van Heukelom als Gede-
puteerde mocht werken heel Zeeland is veranderd, gekerstend. Een dergelijke 
verandering moet immers vanuit ons eigen hart komen, niet vanuit de Provinci-
ale Staten. Wel zien we veel aandacht voor gezin, voor de arme kant van Zee-
land. En uit persoonlijke omgang is ook het een en ander te merken. 

Uitdagingen
De Provincie Zeeland staat voor grote uitdagingen. Net zoals er bij de gemeen-
ten veel bezuinigd wordt, wordt er eveneens flink gesnoeid op het provin-
cie-budget. Dat levert soms een betere organisatie op; anderzijds worden er 
bepaalde taken niet meer gedaan. De kerntaken worden belangrijker. Dit zijn 
ruimte, cultuur en natuur. En de rest? Die vergeten we niet! De Provincie moet 
wakker blijven om de voorzieningen in stand te houden. Zo heeft de Provincie 
Zeeland de afgelopen jaren onder anderen ingegrepen bij de ambulancezorg, 
de Roosevelt Academy en de Hogeschool Zeeland. Zonder dit ingrijpen waren 
deze instituten en organisaties omgevallen. Het zijn geen provinciale taken, 
maar genoemde instanties zijn wel van groot belang voor Zeeland. Het zal een 
uitdaging zijn om een dergelijke ‘agenderende’ taak uit te oefenen zonder er 
veel geld voor te hebben. 

Uitdagingen – 2
De dossiers rond de Westerschelde. Veiligheid! Er komen immers steeds grotere 
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schepen, waarvan diverse met een gevaarlijke lading. Veiligheid! Bij een stijgende 
zeespiegel gaat er elk getij immers meer water de Westerschelde in en uit. Natuur! 
De Westerschelde moet geen kanaal worden. En ja, ook geen ontpolderingen 
langs de Westerschelde. Sowieso in heel Zeeland niet. De SGP-Statenfractie 
werkt er hard aan om dit te voorkomen. Regels (zoals Natura 2000 aanwijzings-
besluiten en beheerplannen) worden beïnvloed; nu kan er nog bijgestuurd wor-
den. Als al deze plannen definitief zijn, is het te laat. Dan kan het zomaar zijn 
dat vanwege natuur die verloren gaat er weer natuurherstelmaatregelen geno-
men moeten worden. We zijn niet tegen natuurontwikkeling, maar juist tegen het 
verkeerd gebruik van regels. Verder moeten we ook op Vlaanderen letten. Gelui-
den dat er een volgende verdieping aan komt, daar worden we niet vrolijk van. 
Want dat betekent aantasting van de Westerscheldenatuur, met alle gevolgen van 
dien. De Vlaamse economie wordt daar beter van, maar de Zeeuwen niet en de 
Zeeuwse natuur ook niet! Als SGP-fractie hebben we sowieso genoeg van ont-
polderplannen. De projecten Waterdunen en Perkpolder hebben ons vele hoofd-
brekens gekost. Veel vragen ook vanuit de achterban: hoe kun je instemmen met 
deze plannen? Eigenlijk niet ,maar toch wel. Waarom? De Rijkstaak, 300 hectare 
herstelopgave aan natuur in de Westerschelde moet immers uitgevoerd worden. 
En dan zijn deze plannen de minst kwade alternatieven. Waren er alternatieven? 
Ja, diverse. Een aantal polders in De Bevelanden, en bij Terneuzen. Die mochten 
van het Rijk ook prima onder water. Zinloos, want daar waren geen aanvullende 
plannen, bij Waterdunen en Perkpolder wel. Daar heeft de economie nog wat 
aan, hoeveel zal moeten blijken. Er is nog veel meer van te zeggen, op de website 
www.sgp-zeeland.nl staat er het nodige over.

Uitdagingen – 3
Ook aan de bovenkant van de Bevelanden zijn er uitdagingen genoeg. De zand-
honger in de Oosterschelde (het verdwijnen van grote oppervlakten schorren en 
slikken en zandplaten) gaat elk jaar onverminderd door. De afgelopen vier jaar 
heeft de SGP fractie met regelmaat aandacht gevraagd voor dit probleem, een 
probleem wat al tientallen jaren bestaat, en waar al hele bossen aan papier aan 
zijn besteed. Zonder merkbaar resultaat. Inmiddels lopen er enkele proefprojec-
ten, en kunnen we binnen enkele jaren weten of deze effect hebben. Vanuit het 
oogpunt van rentmeesterschap is het onbestaanbaar dat dit elk jaar doorgaat!

Uitdagingen – 4
Gaat het alleen maar over water? Nee, maar wel veel. Zeeland is immers zee 
en land. Maar ook veel ruimte. In de komende maanden moet het nieuwe 
omgevingsplan 2012 – 2018 worden vastgesteld. Vanuit diverse raadsfracties 
hebben we al de nodige opmerkingen ontvangen, ook vanuit De Bevelanden. 
Prima, hoe meer hoe beter. 
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Verder nog?
Nog meer. Veel te veel om op te schrijven. Denk aan de ziekenhuisdiscussies, 
denk aan de zoetwatervoorziening voor de fruitteelt, denk aan het beroepson-
derwijs, denk aan krimpende bevolkingen en veranderende bevolkingsopbouw, 
meer grijs en minder jong. Denk aan vragen over een tweede kerncentrale, over 
de toekomst van Delta. Allemaal zaken die in de Provincie Zeeland spelen. Het 
wordt te lang om dit allemaal te beschrijven. Veel zaken staan ook vermeld (t 
weg achter vermeldt, het is een voltooid deelwoord) op onze zeer drukbezochte 
website (paar duizend bezoekers per maand), www.sgp-zeeland.nl En bellen of 
mailen staat vrij!

 

Tijdredes D.V. 2011 

Yerseke - woensdag 29 juni
• Ds. G. Bredeweg uit Barneveld-Zuid
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente

Kruiningen - woensdag 14 september 
• Ds. E. Bakker uit Scherpenisse
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente



10

Vroonland 17 • 4401 JW Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.
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SPAREN

Hét adres voor SPAREN en 
met concurrerende rente:

 Dagelijks opvraagbare spaarrekeningen
 Spaardeposito (geld en rente staat vast)
 Kinderspaarrekening
 Zakelijke spaarrekening
 Sparen voor toekomst (fiscaal aftrekbaar)
 Gouden Handdruk

 
Uw fi nanciële dienstverlener
Boudewijn Nieuwenhuijse

Hogeweg 10 | 4401 BT  Yerseke | T: 0113 - 57 66 66
E: nieuwenhuijse@csnet.nl
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Groet uit de Haagse stuurhut
4 februari 2011

De mosselkotter wendt haar steven naar de monding van de Oosterschelde. 
De golfslag van de Noordzee is met windkracht 6 fors. Bovendien is het mistig. 
Toch stuurt de schipper zijn kotter met vaste hand richting de Oosterschelde. 
Hij vertrouwt op zijn kompas en zijn schippersintuïtie. Dat is het beeld dat wij 
hebben bij de titel van het Reimerswaalse boekje, ‘Een vaste koers’. Dat is 
ook het beeld wat past bij de SGP, gemeentelijk, provinciaal en landelijk. 

Golfslag. Het wordt ons niet makkelijk gemaakt. Gedreven door vrijheid en 
individualisme keren maatschappelijke ontwikkelingen zich meer en meer 
tegen God en Zijn Woord. Denk aan ontwikkelingen op het gebied van abor-
tus, euthanasie en koopzondagen. Denk aan de aanvallen op het reforma-
torisch onderwijs. Daar tegenover mogen en moeten wij de boodschap van 
Gods Woord zetten. Hoe pareren wij dan het verwijt van intolerantie? Het is 
verleidelijk om mee te bewegen. We vermoeden dat deze golfslagen in Rei-
merswaal herkenning oproepen. Wij denken bijvoorbeeld aan de discussie 
over de internationale wielerrondes over het grondgebied van Reimerswaal, 
op zondag. 

Mist. Het is voor christenpolitici vaak niet eenvoudig om op grond van de 
Bijbel een antwoord te vinden op concrete, hedendaagse vragen, voorstel-
len en ontwikkelingen. Op nationaal niveau denken wij aan de invulling van 
het natuurbeleid. Zorg voor de schepping is een Bijbelse verantwoordelijk-
heid. Maar, moet de overheid dan tot het uiterste gaan om natuurwaarden te 
beschermen? Hoeveel ruimte mag de overheid bieden voor gewasbescher-
mingsmiddelen die nodig zijn in bijvoorbeeld de kwetsbare uienteelt, maar die 
ook negatieve effecten hebben? Op gemeentelijk niveau zal het niet anders 
zijn.

Kompas. Zoals de schipper zich baseert op zijn kompas, baseren SGP-poli-
tici en -bestuurders zich op het Woord van God. De richtsnoeren van Gods 
Woord moeten leidend zijn. Dat geldt niet alleen voor de visie op het beleid 
en het getuigenis, maar ook voor de levenswandel. Sterker nog. Hoe meer 
aversie de Bijbelse boodschap opwekt, hoe belangrijker het is om oprecht, 
eerlijk, bewogen en betrouwbaar te zijn. Hoe lastiger het is om in de prakti-
sche politiek Gods Woord naar voren te brengen, hoe groter de waarde van 
een oprechte, eerlijke, bewogen en betrouwbare levenshouding. We mogen 
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dankbaar zijn voor het kompas van Gods Woord. Laat de samenleving om ons 
heen niet zien hoe zeer zij dit kompas nodig heeft? Denk bijvoorbeeld aan de 
politieke discussies over de wachtlijsten in de jeugdzorg. Is dat geen dweilen 
met de kraan open als het huwelijk verder ondermijnd wordt? 
 
Oosterschelde. Zeeland is een bijzondere provincie. De Oosterschelde en de 
deltawerken zijn daar symbolen van. Hoewel in de Tweede Kamer veel aan-
dacht uitgaat naar de Randstad, houden wij het platteland, ook van Zeeland, 
daarom hoog. Wij verzetten ons tegen de strikte uitleg van Europese natuur-
beschermingsregels (Natura 2000). Mosselvissers zijn in aanvaring gekomen 
met deze regels en werden gedwongen om de koers te verleggen. Goede 
landbouwgrond dreigt te worden ontpolderd, terwijl het twijfelachtig is wat 
voor natuur er voor terugkomt. We moeten voorkomen dat het natuurbescher-
mingsbeleid verzandt in een papieren exercitie die geen recht meer doet aan 
de werkelijkheid. Vogels, planten, dieren en klimaat trekken zich van papieren 
grenzen en doelen immers niets aan. De SGP zet zich ook in voor politie op 
het platteland. De veiligheid op het platteland mag het niet afleggen tegen 
de veiligheid in de grote steden. Onze fractievoorzitter, Kees van der Staaij, 
heeft een motie ingediend waarin gevraagd wordt om meer politieagenten in 
dunbevolkte gebieden. Deze motie is aangenomen. Het kabinet maakt hier 
werk van. 

Schippersintuïtie. Voor elk beeld geldt dat je het niet helemaal door kunt trek-
ken. Zo ook hier. Waar de schipper het naast zijn kompas moet doen met zijn 
intuïtie en ervaring, mogen wij vertrouwen op God. Vergeet daarbij het gebed 
niet! Van harte Gods zegen toegewenst!

Elbert Dijkgraaf, Tweede Kamerlid SGP
Hans Maljaars, fractiemedewerker
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Margrietstraat 30
4401 EZ  Yerseke
tel. 0113 - 57 36 81
E-mail: info@burgtours.nl
Internet: www.burgtours.nl

- Meerdaagse reizen
- Dagtochten
- Schoolreizen
- Schoolkampen
- Bruiloften

- Huwelijksjubilea
- Familiereizen
- Personeelsreizen
- Verenigingen- Verenigingen
- Bedrijfspresentaties- Bedrijfspresentaties

Wij verzorgen het vervoer voor:

Zie ook onze recreatie verhuur-
mogelijkheden onder 'Toerisme'

U reist met luxe touringcars, 
die voorzien zijn van het Keurmerkcertificaat.die voorzien zijn van het Keurmerkcertificaat.

Vraag gerust 
eens een geheel 

vrijblijvende 
offerte aan.

Op onze nieuwe locatie, in een nieuw bedrijfspand, met een geheel nieuwe presentatie 
bieden wij voor zowel bedrijf als particulier een uitgebreide collectie werkkleding, vrije-
tijdskleding, veiligheidsschoenen en persoonlijke beschermingsmiddelen aan.

Wij zijn dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLÄDER, BLÅKLÄDER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC, 
ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER, NORTH SAFETY, PELTOR, 3M enz.

Wilt u uw kleding laten voorzien van uw bedrijfslogo en/of -naam? De mogelijkheden die 
wij u bieden zijn: borduren, transfereren of zeefdrukken. Bij grote aantallen kan dit direct 
ingeweven worden in het artikel. Vraag een offerte aan en u zult versteld staan.
Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.
Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

Van de Vreede Bedrijfskleding
Bezoekadres:
Oude Rijksweg 19L-19M
4413 NK Krabbendijke
Postadres:
Postbus 15, 4413 ZG Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82
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N289
De bewoners en bezoekers van onze gemeente kunnen en konden er niet 
omheen. Tussen Luchtenburg en Kruiningen is van alles aan de hand met de 
weg. Afsluitingen, omleidingen, veel vrachtverkeer en zware machines maken 
het er niet makkelijker op om van het ene naar het andere dorp te reizen. In dit 
stukje hoop ik in te gaan op het hoe en waarom van deze renovatie. 
De provinciale weg 289 (N289) is een provinciale weg 
in Noord-Brabant en Zeeland. Het is een wegverbinding 
tussen de plaatsen Goes en Putte en heeft een lengte 
van ruim 47 kilometer. Het wegvak tussen het kruispunt 
Luchtenburg en Kruiningen (Oude Rijksweg) bestond uit 
een hoofdrijbaan met twee keer twee rijstroken en een 
parallelweg. Na de opheffing van de veerdienst Kruinin-
gen-Perkpolder is de verkeersintensiteit ver teruggelo-
pen en voldoet de vormgeving van de weg niet meer. 
De keuze is gevallen op een variant waarbij de zuidelijke rijbaan is ingericht 
als hoofdrijbaan en de noordelijke rijbaan ingericht wordt als fietspad. Land-
bouwverkeer en de zogenaamde 45km-voertuigen gaan gebruik maken van de 
parallelweg. Op het kruispunt naar de voormalige Veerhaven en bij het kruis-
punt Luchtenburg zijn rotondes aangelegd. Aanvankelijk was het de bedoeling 
om de werkzaamheden aan de zuidelijke rijbaan af te ronden op 23 december 
2010. En dan in maart 2011 verder te gaan met de noordelijke rijbaan en de 
parallelweg. Echter de vroege inval van de winter heeft er voor gezorgd dat 
ook de werkzaamheden aan de zuidelijke rijbaan niet afgerond konden worden 
voor de winterstop, maar deze werkzaamheden zijn noodzakelijkerwijs ook ver-
plaatst naar maart 2011.
Maar waarom is nu eerst dit stuk weg aangepakt, waarom niet eerst bijvoor-
beeld het kruispunt bij “De Zeeuwse Paerel”, of bij Stationsbuurt? Dit heeft 
alles met de geschiedenis van de weg en met de financiën te maken. Hiervoor 
moeten we ver terug in de tijd en wel naar 1932. In het Rijkswegenplan 1932, 
was de huidige N289 een rijksweg. Het gedeelte in Reimerswaal was onderdeel 
van rijksweg 58 die liep van de Belgische grens bij Sluis, via Vlissingen, Mid-
delburg en Goes naar Bergen op Zoom. Deze situatie bleef zo tot 1968. Toen 
werd rijksweg 58 verlengd via Breda en Tilburg naar Eindhoven. Het gedeelte 
tussen Woensdrecht en Nieuwland werd hernummerd tot rijksweg 758. En vrij-
wel parallel aan deze weg werd reeds in 1970 begonnen met de aanleg van de 
huidige A58, die zeven jaar later gereed kwam. In 1981 werd de weg tussen 
Goes en Woensdrecht gebombardeerd tot de huidige N289, maar de weg was 
nog steeds een rijksweg. De volgende verandering kwam in 1993. Toen werd in 
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het kader van de Wet Herverdeling Wegenbeheer 
vrijwel de gehele N289 overgedragen aan de pro-
vincie, met uitzondering van het stuk tussen Krui-
ningen en Luchtenburg. Dit stuk was van groot 
belang voor het rijk in verband met het veer naar 
Perkpolder. Toen echter dit veer wegviel door de 
aanleg van de Westerscheldetunnel was er voor 
het rijk geen reden meer om dit als een rijksweg te zien. En dus werd in 2006 
ook dit deel overgedragen aan de provincie, samen met een aantal stukken 
weg in Zeeuws-Vlaanderen. 
En hierin ligt het feit dat nu juist dit deel opgeknapt wordt. Want samen met 
de overdracht heeft de provincie ook geld gekregen van het rijk om dit stuk te 
reorganiseren en te onderhouden. En dus is na een studie van enige jaren het 
besluit genomen om de weg te renoveren, is het werk opgepakt en wordt de 
weg hopelijk voor een groot aantal jaar een veilige uitvalsweg voor de inwoners 
van onze gemeente.
Wat kunnen we verder nog verwachten op of aan onze belangrijkste verkeers-
ader? Tegelijkertijd met de oplevering van dit opgeknapte stuk weg, wordt de 
maximumsnelheid ter hoogte van Kruiningen definitief 60 km. Ook komen er ter 
hoogte van “De Zeeuwse Paerel” slingers in de weg om de snelheid te remmen, 
waardoor het kruispunt een stuk veiliger wordt. Dit is echter een voorlopige 
oplossing. Op dit moment loopt er een studie om de weg vanaf de voormalige 
veerweg tot aan de Zanddijk aan te pakken, inclusief het kruispunt bij de Sta-
tionsweg, de afrit van de snelweg en de kruising 
op de Zanddijk. 
Ook zal naar verwachting rond dezelfde tijd de 
rotonde bij Rilland (Middenhof) klaar zijn, waarbij 
dan de kruising met de afslag van de A58 en de 
aansluiting met het kassengebied een stuk veili-
ger geworden is. 
Ook loopt er een studie om Yerseke vanaf de N289 beter te ontsluiten. Ook hier-
voor zijn diverse mogelijkheden. Zoals het aanpassen van de Zanddijk, maar 
dat heeft als bezwaar dat de dijk een slapende waterkering is. Ook zou het 
mogelijk zijn om vanaf de nieuwe rotonde bij Luchtenburg een goede weg aan 
te leggen via de ontsluitingsweg van het Oostdijkse industrieterrein, evenwijdig 
aan de Eerste Vlietweg en de Koksedijk richting Olzendepolder. Maar dan zit je 
weer met de kruising van de spoorlijn. Ditzelfde bezwaar doet zich voor bij een 
eventuele derde mogelijkheid, namelijk een geheel nieuwe afslag op de A58 
halverwege Luchtenburg en de Zanddijk, waarbij deze twee afslagen komen 
te vervallen. Vanaf de nieuwe afslag zou dan een aansluiting kunnen komen op 
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de nieuwe rotonde bij Kruiningen en aan de noordkant een nieuwe weg rich-
ting Yerseke, waarbij dan ook de Nishoek vanuit het oosten wordt ontsloten 
in plaats van de huidige ontsluiting. Dit zijn echter allemaal nog speculaties, 
want wat het worden gaat hangt van meer factoren af, dan wat we hier kunnen 
opnoemen. Ook hier geldt dat de tijd het leren zal. 
En ter hoogte van Krabbendijke, vanaf het kruispunt met de Zuidweg tot aan 
de Meiboom, heeft de gemeente vergevorderde plannen om een stuk van de 
weg over te nemen van de provincie. Als dat doorgaat kan deze weg betrokken 
worden bij de plannen die gemaakt zijn voor het braakliggende terrein tussen 
Vogelaar Vredehof, de Aldi en de kerk van de Gereformeerde Gemeente. 
U merkt dat ook dit thema dynamisch is en dat dit dus regelmatig terugkomt 
in de plaatselijke politiek. U zult mettertijd vast nog meerdere malen met de 
N289 geconfronteerd worden. Vanuit de SGP-fractie hopen wij dat u een veilig 
gebruik van deze, voor Reimerswaal zo belangrijke, weg zult maken. 

M. Bruinooge

 

 Nu: Prachtige Pioenrozen 

Zijde planten en bloemen 
Mooie kwaliteit en steeds wisselend assortiment  

  
Ook zeer geschikt voor kantoorinrichting en showrooms 

  
 
  

 

Openingstijden: 

Maandag  13.00-17.00 uur 

Woensdag  09.30-12.00 uur 

Donderdag 09.30-12.00 uur 

Vrijdag  13.30-17.00 uur 

Zaterdag  09.30-15.00 uur 

  

Bloemenhandel Lokerse - Capelleweg 7 - Kruiningen 
tel: 0113-383063   e-mail:  trentehof@kliksafe.nl 
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Hoekman Boekhandel Plus
Voor	al	uw	boeken	en	kantoorartikelen

Hoekman Cadeau & Woonaccessoires
De	Riverdale	Inspiration	Shop

met	het	complete	Riverdale	assortiment	
van	sfeervolle	woonaccessoires...

U	bent	van	harte	welkom
in	onze	winkels.

Wij	helpen	u	graag...

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

* Tuinbeplanting * Blokhutten 
* Kamerplanten * Meststoffen
* Bestrating * Cadeau-artikelen
* Potten/manden * enz.
* Tuingereedschap
* Tuinhout
* Vijvermateriaal

Grintweg 79 - 4401 ND Yerseke
Tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

* Tuingereedschap

* Vijvermateriaal
Ook voor al uw

tuinontwerp,

aanleg en onderhoud 

van uw tuin!

Uw Tuinvakman
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Fractievergadering op locatie
Bij de aanvang van een nieuwe raadsperiode is het goed na te gaan of we op 
een eenvoudige manier in contact kunnen komen met de inwoners van Rei-
merswaal. Onze achterban vormt een belangrijk deel van deze inwoners. Het 
lijkt ons een goed idee om bij wijze van proef tijdens de raadsperiode 2010-
2014 een fractievergadering in één van de kernen te houden. Het streven is 
dit halfjaarlijks te doen. Op deze manier willen we informeel de ruimte bieden 
om met vragen en/of suggesties langs te komen. Dit najaar zijn we in dorps-
huis ‘De Meiboom’ in Krabbendijke geweest. Vooraf kondigen we dit aan in het 
Advertentieblad Reimerswaal, in de volksmond ‘het spekkrantje’ genoemd. De 
onderstaande (voorlopige) verdeling wordt hierbij aangehouden.

Verenigingsgebouw De Haven Ons Dorphuis
Yerseke, voorjaar 2011 Kruiningen, najaar 2011

Dorpshuis Apeldoorn Dorpshuis Luctor et Emergo
Oostdijk, voorjaar 2012 Rilland, najaar 2012

Dorpshuis Waarde Dorpshuis Kay Munk
Waarde, voorjaar 2013 Hansweert najaar 2013

Van harte welkom!
J.A. Rottier
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Dirk van der Hoeven 
Voorhoute 1

4416 BS Kruiningen
Tel. 0113 - 27 74 44
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Verslag SGP Jongerenavond
woensdagavond
15 december 2010
Op woensdagavond 15 december was het weer zover. De SGP Jongeren van 
Reimerswaal hebben een avond georganiseerd met als thema: “Toekomst voor 
het christelijk onderwijs in Nederland…!?”
Voorzitter Martin Slootweg opent de avond op de gebruikelijke wijze. 

Dhr. Bisschop begint zijn inleiding door middel van wat vragen te stellen rich-
ting het publiek. Waarom gaan jullie naar een reformatorische school? En wie 
komt er op zijn/haar huidige school in aanraking met andere culturen en reli-
gies? Vanuit het publiek komen vele reacties. 
Het blijkt dat alle aanwezigen op een reformatorische basisschool hebben geze-
ten. Dhr. Bisschop vraagt zich af hoe wij dan in aanraking komen met andere 
culturen, en hoe we daar tegenaan kijken. Ook dit roept vragen en reacties op. 
Hier in Zeeland zitten we heel beschermd in vergelijking met de scholen in de 
grote steden. Als voordeel van het openbare onderwijs noemt dhr. Bisschop het 
gezamenlijk optrekken met andere culturen. Kunnen we het onderwijssysteem 
in Nederland niet wijzigen door iedereen naar een “algemene school” te sturen? 
Geen protestantse, reformatorische, rooms-katholieke, islamitische basisscho-
len meer, maar gewoon een “algemene school”. Ook op zulke openbare scho-
len worden leerlingen echt wel normen en waarden geleerd. Zulke scholen zijn 
open en toegankelijk voor iedereen die in Nederland woont. In de politiek gaan 
al jaren stemmen op om op die manier het onderwijs in te richten. 
Ook op deze opvatting komen vele reacties los: Krijg je dan geen groepsvor-
ming? Gaan de verschillende principes wel samen? Hoe zit het dan met onder-
wijs in godsdienst? 
Iedereen is het er wel over eens dat je ook op zo’n school je principes moet 
uitdragen. Dat moet je tenslotte overal; je moet altijd uitkomen voor je eigen 
principes. Maar als reformatorische scholen leerlingen weigeren omdat ze 
de grondslag van de school niet onderschrijven, is dat geen discriminatie? 
Hier komen we op een moeilijk punt. Wat weegt er zwaarder? De vrijheid van 
meningsuiting of discriminatie?

Dat is een hoogst actueel thema in de politiek, stelt dhr. Bisschop. D66 wil bijvoor-
beeld aanpassing van de wet en het onderschrijven van de grondslag van een 
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school vervangen met het woord “respecteren”. Iets respecteren kun je echter 
ook als je niet actief meedoet aan de godsdienstlessen op school of als je vanuit 
jouw principe een hoofddoek draagt. Respecteren is daarom een vaag begrip. 

Dhr. Bisschop is bezorgd over de toekomst van het christelijk onderwijs. Vroeg 
of laat krijgen we er allemaal mee te maken. Nu is de situatie nog wel houdbaar, 
al moet er steeds een beetje ingeleverd worden op de onderwijsvrijheid. Maar 
diverse partijen en groeperingen zullen niet rusten voordat de verschillende soor-
ten onderwijs zijn ingeperkt, en er één algemene, openbare school overblijft. De 
grote vraag is wat we hier tegen kunnen doen. In de eerste plaats noemt dhr. 
Bisschop het gebed. In Jeremia 29 staat dat we moeten bidden voor de vrede 
van de stad, het land waarin we wonen. Wel moeten wij uitkomen voor wie we 
zijn. Er wordt op ons gelet. We moeten in de samenleving staan en er ons niet van 
afkeren. Hoe moeilijk het ook is, sta voor je overtuiging. Wij moeten getuigen met 
daden en met woorden, en ons inzetten voor het christelijk onderwijs.
Zeker omdat het onze toekomst is.

Na deze inleiding gaan we pauze houden. In de pauze wordt iedereen van kof-
fie, thee of fris voorzien. Het is erg gezellig om als jongeren weer even bij te 
kletsen. Ook dhr. Bisschop krijgt al direct vragen over zijn gehouden inleiding.
Na de pauze komen er nog wat vragen en stellingen vanuit het publiek. Dhr. 
Bisschop probeert deze vragen zo duidelijk mogelijk te beantwoorden. Verder 
vertelt dhr. Bisschop nog enkele leuke voorvallen vanuit zijn werk op school. Er 
is een gezellige sfeer en de tijd vliegt om. Ondertussen zorgt de conciërge nog 
voor lekkere hapjes, wat bij iedereen goed in de smaak valt.

Rond 22.00 uur is het tijd om deze avond af te sluiten. Martin bedankt namens 
de SGP Jongeren Reimerswaal dhr. Bisschop voor zijn aanwezigheid deze 
avond en geeft dhr. Bisschop nog een leuk presentje mee. Verder worden alle 
aanwezigen bedankt voor hun komst en van harte uitgenodigd om de volgende 
avonden ook zeker weer te komen, en worden de aanwezigen opgeroepen alle-
maal vrienden of vriendinnen mee te brengen. 

We besluiten deze avond op de bij ons gebruikelijke wijze.

Na het beëindigen van het officiële gedeelte is er altijd nog gelegenheid om wat 
na te praten en om nog wat te drinken. Het is al rond half 11 voordat alle bezoe-
kers tevreden naar huis vertrekken.

Kees van den Berge

Kijk voor de actuele informatie op: www.sgp-reimerswaal.nl/jongeren
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Water
Afgelopen jaar 2010 is een stuurgroep in het leven geroepen met als 
opdracht  de Zuid-Westelijke Delta 2010-2015 in beeld te brengen. De stuur-
groep werkt namens provincies, waterschappen en ministeries. Ze hebben als 
uitgangspunten genomen: Veilig, Veerkrachtig en Vitaal.
Veilig: voldoende beschermd tegen overstromingen, ook wanneer de verwachte 
klimaatver-andering meer water brengt en meer droogte veroorzaakt.
Veerkrachtig: een gezond watermilieu en ruimte voor de belangrijkste schoon-
heid van de delta, de overgangsstructuur tussen zoet en zout water en tussen 
nat en droog.
Vitaal: gebieden met goede voorzieningen en een eigen herkenbare identiteit, 
die samen de basis vormen voor een aantrekkelijke leefomgeving en een sterke 
regionale economie.

Wat zijn nu de belangrijkste zaken in het opgestelde rapport, die van belang zijn 
voor onze gemeente?
Veiligheid: onze dijken, maar ook veiligheid voor het achterland wat met zich 
meebrengt dat ook wij 
in onze gemeente ruimte 
moeten maken voor de 
rivieren. We kennen  alle-
maal de regelmatig terug-
kerende problemen met 
het water uit onze buurlan-
den op de grote rivieren.
Om daar een oplossing 
voor te vinden heeft men 
besloten om vanaf 2015 
de Volkerakzoom meer 
als waterberging te gaan 
gebruiken tijdens extreme weersomstandigheden. Dit alles heeft weer te 
maken  met de veiligheid van onder meer de gebieden rond de Randstad.
We moeten rekenen met een peilverhoging van 2,5 m. Dat houdt dan in dat de 
paviljoen polder in de Bathse driehoek onder water komt te staan.
Wat wil men nog meer? Het Volkerakzoommeer wat nu zoet water is, via het 
spuikanaal in onze Reigersbergsepolder inlaten om te gebruiken voor berege-
ning voor de landbouw.
Het voornemen is om het water weer zout te laten worden vanwege de pro-
blemen met de waterkwaliteit (blauwalg). Dan is dit water niet meer geschikt 
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voor de landbouw. De 
oplossing die hiervoor 
gevonden is: het kwelwa-
ter uit de Brabantse wal 
dat nu afgevoerd wordt 
naar de Westerschelde via 
infrastructuur richting Rei-
gerbergse polder te laten 
lopen. Zodoende is de 
zoetwatervoorziening daar 
gewaarborgd.
Wat voor ons als gemeente 
grote aandacht heeft, is 
o.a. de visserij op de Oos-
terschelde, de problematiek van de zandhonger met als gevolg hongerdreiging 
van te weinig kweekpercelen.
Voor schelpdiervisserij is van belang: kwaliteit van het Oosterscheldewater (te 
schoon) en ruimte voor MZI. We hebben aandacht gevraagd voor de Voordelta 
met mogelijkheden voor de visserij.
Samenvattend: een document wat ook voor onze gemeente van groot belang 
is voor de toekomst, en waarbij zeker van ons gevraagd wordt: bidt en werkt. 
En als we over water spreken, dan gaan onze gedachten  naar 1953 terug, waar 
‘s Heeren almacht is getoond en ‘s mensen nietigheid is gezien. Gelukkig volk 
dat in Zijn schuilplaats mag vernachten.

Bram van Stee
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Politie Reimerswaal in 2011 
Tijdens de raadsvergadering van 8 februari j.l. werd het jaarwerkplan 2011 van 
het politieteam Reimerswaal-Kapelle gepresenteerd.
De presentatie ter kennisname vond plaats door dhr C.E. van Wely, teamchef 
van het korps Reimerswaal-Kapelle. Het team bestaat uit 18 personeelsleden. 
Het team is 24 uur per dag actief. ’s Nachts is er samenwerking met het team 
van de gemeente Tholen.

Na de presentatie aan de raad was dhr Van Wely bereid om het werkplan af te 
staan aan de redactie van “Een vaste koers” en willen we een en ander uit het 
verslag weergeven in ons SGP infoblad.

Het geheel is opgebouwd uit een aantal hoofdstukken.. Enkele zaken daaruit 
willen we weergeven, zoals Openbare Orde en Veiligheid, Bedrijvigheid, Jeugd 
en Veiligheid, en ook het hoofdstuk Verkeer.

Openbare Orde en Veiligheid. In de gemeente Reimerswaal is er zo nu en dan 
sprake van geweld. Dit betekent: soms vindt er een vechtpartij op straat plaats 
of is er sprake van een ongeregelheid, die zich voordoet. Hoofdzakelijk door 
jongeren. Veelal is er sprake van (overma-
tig) alcoholgebruik.
Uit de veiligheidsmonitor 2009 blijkt dat 
36% van de inwoners zich nooit onveilig 
voelt en 45% zelden.
Aan het geweld op straat wordt prioriteit 
gegeven. In het weekend zal het gehele 
jaar door een Veilig op Straat-dienst 
(VOS) worden gepland. Deze inzet komt 
erbij als uitbreiding naast de reguliere 
handhaving.
Ten aanzien van uitgaansgeweld wordt het 
motto gehanteerd “Geweld gepleegd in 
het weekend, voor het volgende weekend 
zit je binnen”.
Op schoolroutes wordt preventief toe-
zicht gehouden; informatie die daaruit 
voorkomt zal worden uitgewisseld met 
ouders en schoolleiding. Job- en hang- en 
overlastplekken zullen intensief worden 
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gecontroleerd. Verder worden er gerichte alcoholcontroles gehouden onder het 
motto “Contact is blazen”. 
In Krabbendijke is het strandje van Roelshoek een verzamelplaats voor de 
jeugd. Het gebeurt regelmatig dat de jeugd daar overlast veroorzaakt, zoals 
met vuurtje stoken, op bromfietsen en motoren crossen, e.d. Met name wordt in 
de zomermaanden hier op een onopvallende wijze gesurveilleerd.
Bedrijvigheid en Veiligheid.
Ondanks dat de gemeente geen grotere winkelcentra kent, ondersteunt de poli-
tie uiteraard het optreden tegen winkeldiefstal en dergelijke overlast. Tijdens 
koopavonden zal de politie preventief aanwezig zijn.
De lokale initiatieven tot verkrijgen van het Keurmerk Veilig Ondernemen wor-
den eveneens ondersteund, in samenwerking met de Gemeente, Onderne-
mersvereniging Reimerswaal en de Kamer van Koophandel.
Binnen de gemeente vinden regelmatig op bedrijventerreinen inbraken plaats. 
Het aantal winkeldiefstallen is gering.
Evenementen van grote betekenis, zoals de Mosseldagen in Yerseke, de 
dodenherdenkingen in diverse kernen en de jaarwisseling, vergen bijzondere 
maatregelen.
De activiteiten die gepland staan voor 2011 zullen per activiteit beoordeeld wor-
den of daarbij politie-inzet is vereist. Dit wordt dan beoordeeld aan de hand van 
de ervaringen van een bepaalde activiteit in het vorige kalenderjaar.

Jeugd en Veiligheid
In Reimerswaal doen zich zo nu en dan incidenten voor waarbij jeugdigen zijn 
betrokken (overlast plegen strafbare feiten). De gemeente kende in 2010 geen 
overlastgevende hinderlijke of criminele groep(en). Uit de veiligheidsmonitor 
komt naar voren dat de inwoners van Reimerswaal minder overlast ervaren dan 
gemiddeld in andere gemeenten in Zeeland. De meest voorkomende vormen 
van dreiging en sociale overlast zijn: Overlast door (hang)jongeren en dronken 
mensen op straat. Verder zijn er in de gemeente geen specifieke groepen die 
afwijkend gedrag vertonen.
Jongeren die vanwege bijzonder gedrag in aanraking komen met de politie, 
zullen worden bezocht door het VET-team. Hierbij worden ouders/opvoeders 
betrokken.
Indien nodig vindt doorverwijzing plaats naar hulpinstellingen.
Verder neemt de Politie Reimerswaal actief deel aan het regionaal project 
“Jeugd en Alcohol”, maar ook binnen onze gemeente zijn geen specifieke pro-
blemen op het gebied van Jeugd en Alcohol, behalve dan een enkele keer tij-
dens of na het uitgaan van een bepaald gebeuren.
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Verkeer
Er zal extra tijd worden 
besteed aan het rijden onder 
invloed van alcoholhoudende 
drank en drugs. Bij ieder ver-
keersongeval zal door de 
bestuurders geblazen moeten 
worden.
Met een wijkscan geeft de 
politie uitwerking aan haar 
taak “signaleren en advise-
ren”; de wijkscan wordt uitgevoerd volgens een landelijk formaat. De gemeente 
kan de wijkscan benutten als input voor het eigen integrale veiligheidsbeleid.
Middels de wijkscan zal nog meer zicht worden gekregen op lokale problema-
tiek.
Is er lokale problematiek?
Natuurlijk: kleine overtredingen, zoals hondenpoep, afval op de openbare weg, 
verkeerd parkeren, parkeren door lange voertuigen binnen de bebouwde kom. 
Dat alles kan vaak tot grote ergernis leiden.
In de veiligheidsmonitor 2009 van Reimerswaal staat hondenpoep op nummer 
2 in de top 5 van buurtproblemen.
Het wijkteam van de politie heeft voor dit soort overtredingen vaak onvoldoende 
tijd en capaciteit.
De BOA (Buitengewone Opsporings Ambtenaar) zal worden ingezet. De BOA 
kan waarschuwend en verbaliserend optreden. Ze is tevens aanspreekpunt 
voor burgers wat betreft ongewenste situaties in de openbare ruimte.
Verder zullen de verkeerspolitie en de wijkteams nadrukkelijk samenwerken op 
het gebied van handhaving, controle t.o. slechte fietsverlichting, met name ten 
aanzien van scholieren en het niet dragen van een helm met brommerrijden dat 
ook regelmatig voor komt. Maar ook niet elke automobilist draagt een gordel…

Zo hebben we een aantal speerpunten genoemd uit het jaarwerkplan voor 
2011. We willen Politie Zeeland en wijkteam Reimerswaal bedanken voor de 
beleidsinformatie die ons geboden is.

Waarde Rien Sinke
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SGP Verkiezingsbijeenkomst provincie 
op vrijdag 25 februari 2011
Op de vrijdag voor de verkiezingen 
arriveert de SGP statenfractie met 
gedeputeerde in Krabbendijke. Deze 
avond is belegd op uitnodiging van 
de SGP jongeren in het Calvijn Col-
lege, locatie Appelstraat. De avond 
wordt geopend met een woord van 
welkom door dhr. G.D. Roeland, als 
fractievoorzitter van de statenfractie, 
waarna hij het woord geeft aan A. 
Klap van de SGP Jongeren voor het 
verzorgen van de opening. De opening wordt begonnen met het zingen van 
Psalm 25:7 en schriftlezing Genesis 42:1-18 en gebed. Vervolgens staat hij stil 
met de laatste woorden van vers 18 ‘ik vrees God’ en geeft aan dat Jozef een 
voorbeeld in handel en wandel is voor ons allemaal. 

Na de opening gaat onze lijsttrekker, tevens gedeputeerde, dhr. G.R.J. van 
Heukelom van start met zijn verkiezingstoespraak. Het motto “herkenbaar en 
betrokken” wordt in vele facetten belicht. Tijdens de campagne zijn er par-
tijen die roepen dat de provincie zich alleen “tot de kerntaken moet beperken.” 
Van Heukelom merkt op dat de provincie zich dan ook niet meer druk hoeft 
te maken over bijvoorbeeld de Hogeschool Zeeland om die te behouden en 
het ziekenhuis met de huidige problemen. Dus alleen kerntaken klinkt mooi, 
maar is niet realistisch. We zijn een getuigenis partij, jazeker, maar er moet ook 
hard gewerkt worden. De inkomsten van de provincie beginnen ook te slinken 
vanwege externe factoren (bijvoorbeeld hoogte van het Delta dividend). Er zijn 
partijen die zich in deze campagne bezig met kiezersbedrog door bijvoorbeeld 
te roepen dat de Westerscheldetunnel tolvrij moet en het gratis openbaar ver-
voer overdag voor ouderen. Dat willen wij uiteraard ook, maar wie gaat dat 
betalen…… Kortom de mensen worden tot 2 maart beziggehouden met loze 
beloften die niet waargemaakt kunnen worden. Er zijn belangrijkere items te 
noemen dan al die proefballonnetjes en roze wolken. Een punt van zorg is dat 
het kabinet een drietal economische kerngebieden heeft aangewezen waar 
het geld naar toe gaat. Dat is ‘Airport’ Amsterdam, ‘Mainport’ Rotterdam en 
‘Brainport’ Eindhoven. Is Zeeland geen economisch kerngebied? De provincie 
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en statenfractie zetten zich in om zoveel mogelijk Zeeland te promoten als eco-
nomisch kerngebied.
We zoeken de mogelijkheden in het Zeeuws model, samen sterk. De bevol-
kingssamenstelling zal volgens de prognoses veranderen in: meer ouderen, 
minder jongeren. Dat betekend dat er straks 3 personen in de zorg nodig zijn, 
1 persoon beschikbaar is voor industrie en 1 voor zakelijke dienstverlening. Dat 
is een punt van zorg. We willen niet dat bijvoorbeeld Dow Chemical zegt: Ik 
kan hier geen mensen (meer) krijgen, dus verkas ik. Dhr. Van Heukolom rond 
zijn betoog af dat inderdaad het verschil dient te zijn “ik vrees God” Dat moet 
te zien zijn in onze houding en het leveren van gedegen en beargumenteerd 
werk. Het is niet om het even welke partij aan de touwtjes trekt. In de Jeugdzorg 
staat het gezin centraal. We hebben alle stemmen nodig. Tot slot verwijst dhr 
Van Heukelom in zijn bijdrage naar de penning die de Zeeuwse staten in 1585 
lieten drukken met aan de ene kant de tekst 'Autore Deo, favente Regina' (door 
het gezag van God en de gunst der koningin) en aan de andere kant 'Luctor et 
Emergo' (Ik worstel en kom boven). Deze teksten moeten als een geheel wor-
den beschouwd: Door het gezag van God en de gunst der koningin (Elizabeth 
van Engeland) worstel ik en kom ik boven. Het 'worstelen der Zeeuwen' slaat 
dus in oorsprong niet op de strijd tegen het water maar op die tegen Spanje. 
Luctor et Emergo is dank zij de Heere.

Vervolgens komt statenlid A.J. van der Maas aan het woord, welke een aantal 
onderwerpen vanuit de provincie op het voetlicht plaats. De provincie Zeeland 
is een mooie provincie. Het is wel fijn dat na het opgroeien de jongeren hier ook 
kunnen blijven. Aandachtspunten zijn dan werk, leefbaarheid, studiemogelijk-
heden. Zoals eerder aangegeven wordt op termijn een krimp verwacht. Huidig 
aantal bewoners provincie Zeeland bedraagt nu ca. 381.000. De krimp gebie-
den zijn vooral Vlissingen, Middelburg. Reimerswaal en Tholen behoren daar 
nog niet bij. De leefbaarheid van de (kleine) kernen wordt bepaald door onder 
andere de aanwezigheid van winkels, pinautomaat, school. Het is belangrijk 
om te kijken waar er behoefte aan is. Economie en onderwijs dienen samen 
op te lopen. Dat betekend dat de plannen realistisch moeten zijn en niet allerlei 
luchtballonnetjes opgelaten worden. Realistische zaken zijn bijvoorbeeld een 
studie Watermanagement op de Hogeschool Zeeland (HZ) of mogelijk het over-
wegen van een studierichting Energie(management) in relatie met de kerncen-
trale Borsele waar mogelijk een tweede van komt. Een andere belangrijk punt 
is de bereikbaarheid van de randstad. Het woon-werkverkeer en het toerisme-
verkeer heeft te maken met stroperigheid. Met name via de eilandengroep tot 
aan knooppunt Hellegatsplein. Ander belangrijk punt is de verkeersveiligheid. 
Verbeteringen hierbij zijn bermverhardingen maar ook het uitlijnen van de weg 
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op de snelheid waarvoor hij bedoeld 
is. Aanleg fiets- en wandelpaden vindt 
de SGP statenfractie een belang-
rijk item. De cultuur wordt eveneens 
gekoesterd. Met cultuur verstaan we 
dan bijvoorbeeld monumentale pan-
den, boerderijen of bunkers wat ons 
met het verleden verbindt. Een pop-
festival wordt misschien ook cultuur 
genoemd, maar de SGP ziet subsidie 
daar liever niet naar toe gaan. De SGP 
wil met de waarden&normen vanuit Gods woord het verschil maken. Denk bij-
voorbeeld aan de discussie rondom Tour de France. Helaas blijkt bij principiële 
items dat de SGP alleen staat en de andere partijen afhaken. De SGP wil Gods 
woord als richtsnoer hanteren. Zeg hiertegen dus ja en nee tegen het andere. 

Na de pauze gingen de SGP - jongeren in het debat met de lijsttrekker en sta-
tenleden aangevuld met opmerkingen vanuit de zaal. Een paar punten worden 
hier genoemd. De SGP statenfractie wil ruimtelijk beleid zoveel mogelijk bij de 
gemeenten laten. Alleen wat duidelijk gemeenteoverstijgend is, is voor de pro-
vincie. Tijdens de discussie werd opgemerkt dat de gemeente daar duidelijk 
achter staat, maar de praktijk 200% anders is. Anderzijds blijkt dat er werk aan 
de winkel is voor de gemeenten om hun bestemmingsplannen uit te leggen en 
te motiveren naar burgers en ondernemers. Daarnaast moet duidelijk beleid 
gevoerd ten aanzien van bedrijvigheid, bedrijventerreinen en de handhaving 
hiervan, om rechtsongelijkheid te voorkomen. Eén van de jongeren, werkzaam 
in de “rechtspraak” geeft aan waar ondernemers, burgers op stuiten in contact 
met de gemeenten overheden. De 130 km proef van het kabinet zal ook voor 
de A58 uitgerold worden. Terecht wordt opgemerkt dat we voorlopig nog geen 
130 km door de tunnel rijden. Een punt van zorg is het relatief aantal verkeers-
doden in Zeeland ten opzicht van de rest van het land. Het blijkt bij onderzoek 
echter dat dit voornamelijk niet op snelwegen gebeurd, maar op stukken waar 
het rustig is. Blijkbaar zijn mensen dan minder geconcentreerd. Ten aanzien van 
verkeersveiligheid wordt door iemand uit de zaal opgemerkt dat op de Postweg 
bij Yerseke vaak eenzijdige ongelukken gebeuren met ernstige afloop. De sta-
tenfractie neemt dit zeker mee om na te gaan welke maatregelen daar mogelijk 
zijn. Omstreeks 21.45 uur wordt de avond besloten met gebed door dhr. G.D. 
Roeland. We kunnen terug zien op een geslaagde avond. 

J.A. Rottier
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Kerkbouw Steehof 
Als SGP-Fractie van Reimerswaal willen wij U enkele zaken toelichten over het 
verloop en de ontwikkeling over de mogelijke verkoop van een stuk grond in 
Steehof 1, voor de realisatie van een kerkgebouw op Steehof.
De kerkenraad van de Geref. Gemeente te Yerseke was al enige tijd in gesprek 
met de gemeente Reimerswaal omdat deze op zoek is naar een locatie voor 
nieuwbouw van het kerkgebouw. Onder de besproken locaties was een locatie 
binnen de woonwijk Steehof. De gemeente had hiervoor de kerkenraad een 
aanbod gedaan van 1,5 ha. 
De kerkenraad heeft middels een brief aan alle raadsleden de vraag voorgelegd 
de mogelijkheid te onderzoeken van het aanbod van een ruimere kavel (van 1,7 
ha.) tegen een (gezien de grote oppervlakte) passende prijsstelling. 
Onze fractie was van mening dat dit een zeer geschikte locatie zou kunnen 
zijn voor nieuwbouw van het kerkgebouw. Dit gezien de centrale ligging ten 
opzicht van de omwonende jongere gezinnen, de relatief beperkte afstand 
tot de begraafplaats en de moeilijke verkoop van bouwkavels voor woningen 
in Steehof 2 en de nu braak liggende grond in Steehof 1, (ongeveer 2.6 Ha 
bruto). Deze niet verkochte gronden kosten de gemeente ieder jaar ongeveer 
€ 100.000,– aan rente. 
Natuurlijk realiseerde ook onze fractie zich dat er bij de verkoop van de beoogde 
locatie veel woningbouwgrond gemoeid zou zijn. Echter, gezien de moeilijke 
verkoop van bestaande woningen in Yerseke, de huidige nieuwbouw van 
appartementen aan de Hogeweg en Marijkelaan zou er naar het oordeel van 
de fractie voldoende aanbod voor de beperkte vraag overblijven. Daar komt 
bij dat er nog de nodige invulling van de bestaande inbreidingslocaties van de 
diverse oude scholen gevonden moet worden. De fractie verwacht dan ook dat 
de komende jaren weinig vraag zal zijn voor nieuwbouw van woningen in plan 
Steehof 1.
Bovenstaande overwegingen met betrekking tot de renteverliezen en de stag-
nerende vraag naar woningen, waren voor de fractie aanleiding om het college 
te verzoeken om positief in te gaan op het verzoek van de kerkenraad. Voor 
zowel de kerkelijke, als de niet kerkelijke gemeente had de aanbieding grote 
voordelen. Het college zou dan ook van de fractie in de onderhandeling een 
passende korting mogen verwerken. Deze korting word ook toegepast op de 
verkoop van bedrijfsgronden (dit zijn meestal ook grotere kavels in plaats van 
huiskavels ). Deze korting varieert van 6% t/m 9%.
Voor deze opdracht aan het college van burgemeester en wethouders, was de 
instemming van een meerderheid van de gemeenteraad noodzakelijk. De frac-
tie heeft daarom een motie ingediend, waarin deze opdracht in een verzoek aan 
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het college was verwerkt. 
In de motie werd het college opgeroepen ‘in de onderhandelingen met de ker-
kenraad van de Gereformeerde Gemeente Yerseke een in omvang en prijs pas-
send aanbod te doen voor de mogelijke realisatie van een nieuw kerkgebouw 
op de locatie Steehof. Tevens sprak de raad in deze motie uit ‘de daartoe nood-
zakelijke aanpassing van het bestemmingsplan met een positieve grondhou-
ding tegemoet te zien’.
Dit hebben wij in de besluitraad van 23 november ingediend met het verzoek 
aan de overige partijen de motie met deze inhoud te steunen.
De motie werd gesteund door CDA, CU, PVDA en SGP; totaal 14 stemmen 
voor. Van de aanwezige raadsleden stemden 3 leden, van de fractie L.R. en 
mevrouw Laban, tegen de motie. De VVD was in de vergadering niet aanwezig. 
Het college van burgemeester en wethouders is aan de slag gegaan met de 
opdracht in de motie. Na deze uitwerking is dit onderwerp opnieuw geagen-
deerd in de opinieraad van 8 februari 2011. 
In het voorstel bleek dat er niet meer dan 1,6 Ha. grond beschikbaar was. De 
locatie was alleen bereikbaar vanaf de Ferdinand Bollaan. Dit betekende dat 
de aanleg van een extra insteekweg vanaf de Steeweg als mogelijke extra kos-
ten voor de kerk gerekend zouden worden. Daarnaast kwamen de bijkomende 
kosten voor een waterberging, eventuele claims van omwonenden voor ver-
goeding van planschade en de kosten voor de procedure voor het wijzigen van 
het bestemmingsplan. Al met al behoorlijke kostenposten. Ook het in één keer 
afnemen van de grote oppervlakte grond door de kerk gaf volgens Burgemees-
ter en Wethouders geen financieel voordeel op. 

De overwegingen in het voorstel gaven de fractie onzekerheid om het plan te 
doen slagen. Deze onzekerheid werd versterkt door de afwijzende geluiden die 
er van buiten de gemeenteraad richting de raadsleden kwamen.
Tijdens de behandeling in de opinieraad werd door de partijen, die ons eerst 
steun gaven in de motie, de opmerking gemaakt en de vraag gesteld of dit wel 
de goede locatie was. 
Voor deze fracties betekende de reacties uit de samenleving, het verlies bouw-
gronden verkeerstechnische bezwaren e.d, dat zij de locatie Steehof om diverse 
redenen niet of minder geschikt achten voor kerkbouw. Tijdens de raad werd 
door de partijen CDA en PVDA gevraagd om een nadere notitie van de twee 
andere, door de kerkenraad overwogen, locaties Molenpolder en Grintweg. Het 
college heeft toegezegd dit vooruitlopend op de besluitraad van 15 februari 
2011 aan te leveren.
Ook in deze Besluitraad kregen we niet de steun van onze motie voor stem-
mers, als ik het zo mag uitdrukken. De fractie kon niet anders dan concluderen 
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dat het plan Steehof voor hun geen optie is en dat daarmee ook het draagvlak 
om deze grond aan te bieden voor de kerkbouw was verdwenen. 
In de motie steunde deze fracties de aanbod van grond, later helaas niet meer. 
De fractie vraagt zich af of daarmee het instrument van de ‘motie’ niet een lege 
doos is geworden. Immers, een conclusie en toezegging van de raad lijkt niet 
meer waard te zijn. 
Als SGP-fractie betreuren we dit ten zeerste. We zagen hier goede kansen liggen 
voor de uitbreiding van de kerk en een financieel voordeel voor de gemeente.
Echter, gezien alle negatieve berichten in de media, ook ten aanzien van de 
Gereformeerde Gemeente in Yerseke is voor de fractie de locatie Steehof 
helaas een gesloten boek.

Namens de SGP-Fractie Reimerswaal,
M.J. v.d. Berge

Impressie Provinciale
Statenverkiezingen 2 maart 2011
Om 21.30 uur arriveren we bij de Abdij in Mid-
delburg, waar het al flink druk is. De eerste 
SGP-man die we spreken is George van Heu-
kelom, de lijsttrekker. We vragen hem hoe de 
campagne is verlopen. Hij kan niet anders zeg-
gen dan dat de campagne heel goed is gegaan. 
Ze hebben heel veel medewerking gehad, wel 
willen ze de volgende keer D.V. meer naar jon-
geren luisteren en verder gaan in een ‘nieuwe 
stijl’. Nadat we hem naar het verkiezingspro-
gramma gevraagd hebben, informeren we naar 
het idee van de fiets. ‘De fiets’, zegt Van Heu-
kelom, ‘is het teken van vooruitgang’. De fiet-
ser rijdt vooruit en kijkt recht vooruit. De fiets is 
belangrijk voor de provincie Zeeland. Denk aan 
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de vele fietspaden voor toeristen en scholieren. Er zijn ook plannen om een 
‘vervoersbureau Zeeland’ op te zetten. Dit bureau moet zorgen voor een kwa-
litatief goede busdienst, om onder andere scholieren vanaf veilige fietsknoop-
punten naar school te brengen. 

De lijsttrekker noemt de verkiezingen raar. De SGP zal blij zijn met vier zetels, 
volgens de verwachtingen krijgt de PVV er zeven en halveert het CDA. 
De afgelopen acht jaren als gedeputeerde waren heel intensief. Als hij de kracht 
niet gekregen had om dit werk te doen, was het zo niet gelopen, zegt hij.

De volgende persoon die we spreken is Harold v/d Velde, fractiemedewerker van 
de SGP. Hij heeft voor de Statenleden veel organisatorisch werk verricht. Hij was 
de schakel tussen de fractie en het campagneteam en heeft onder andere zeven 
campagnebijeenkomsten geregeld. Deze zijn allen voorafgegaan door een werk-
bezoek in de desbetreffende gemeente. Wat nieuw was in deze campagne was 
de zeer geslaagde samenwerking met de SGP-jongeren, vertelt Harold. 

Een geheel nieuwe partij is de 50Plus partij. Willem Willemse, de lijsttrekker, 
heeft een goede hoop op twee zetels, hij rekent op minimaal één zetel. De voor-
lopige uitslag is anders, er zijn geen zetels voor deze partij.

CDA-lijsttrekker Patricia de Miliano kijkt terug op een goede samenwerking met 
de SGP. Ze noemt de SGP een betrouwbare partij, met betrokken medewer-
kers. Ze is ook zeer positief over onze gedeputeerde. We vragen De Miliano 
om een prognose van deze avond. Ze hoopt dat de coalitie sociaal blijft en niet 
te rechts wordt. Wel geeft zij aan zeer bezorgd te zijn over de ‘C’ in Zeeland. 
Gezien de voorlopige uitslag terecht opgemerkt, daar het CDA vier zetels in 
moet leveren, de SGP en de CU allebei één.

Sjoerd Heijning, lijsttrekker van de VVD, wil wel regeren met CDA en SGP. Hij 
ziet op het gebied van ruimtelijke ordening en economie niet veel verschillen 
in de verkiezingsprogramma’s. Heijning verwacht zeven zetels te krijgen, reke-
nend op zo’n twintig procent. De voorlopige uitslag meldt de VVD als grootste 
partij, inderdaad met zeven zetels.

Leen Harpe van GroenLinks zou het weer wel zien zitten met de SGP. Een iets 
linksere coalitie mag van hem ook. Harpe noemt de samenwerking met SGP in 
de afgelopen vier jaar uitstekend. Hij vindt de SGP een degelijke bestuurders-
partij, die ook meebeweegt als dat nodig is en haar afspraken nakomt. 
In de gespannen menigte treffen we Karla Peijs. We vragen of ze in de afgelo-
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pen jaren bereikt heeft wat ze had willen 
bereiken. Haar antwoord is een duidelijk 
‘ja’. Ze is heel ver gekomen met het col-
legeprogramma. Op twee of drie punten 
na is heel het programma afgewerkt, 
ondanks het feit dat ze, gezien de samen-
stelling, met een vreemd college moest 
werken (CDA, GL, CU en SGP, red.). Het 
is wonderwel goed gegaan, mede omdat 
de Statenleden persoonlijk heel goed met 
elkaar overweg konden. ‘Het was een vier 
jaar durend mooi moment’, aldus de commissaris van de Koningin, al zijn er 
ook wel moeilijke momenten geweest. Ze vindt dat in ieder geval de SGP weer 
mee moet doen in de nieuwe coalitie, mede omdat George van Heukelom de 
meest ervaren gedeputeerde is. 
Het is twaalf minuten voor elf als de eerste uitslag binnenkomt: gemeente Veere.
De heer Roeland, fractievoorzitter van de SGP, acht desgevraagd de kans hoog 
dat de SGP haar vijf zetels behoudt. Als de gemeente Tholen echter meldt dat 
de SGP met 3,6% gezakt is, wordt hij iets minder optimistisch. Roeland merkt 
nog op dat de heer T. van Oostenbrugge, na twaalf jaar in de Provinciale Staten 
gezeten te hebben, volgende week afscheid hoopt te nemen van de fractie. 

De uitslagen van zes van de dertien gemeenten zijn binnen als we de lijsttrek-
ker van de ChristenUnie, Arjan Beekman, spreken. Hij constateert dat de CU 
steeds meer een gewone partij wordt, het is teleurstellend dat deze partij steeds 
minder kan rekenen op een vaste achterban. Hij kan moeilijk zeggen waar de 
stemmen naar toe zijn gegaan.

Even voor twaalf komt de uitslag van Reimerswaal binnen! In onze gemeente 
heeft maar liefst 35,4 procent op de 
SGP gestemd, dat zijn 3572 mensen. 
In 2007 waren dit er 3363. 

Het is al 1.00 uur geweest als de laat-
ste uitslag binnenkomt, deze komt uit 
de gemeente Sluis. De totale opkomst 
wordt nu voorlopig gesteld op 58,8 
procent. Vier jaar geleden was dit 52,9 
procent.
Voordat we naar huis gaan vragen we 
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naar de reactie van George van Heukelom. Hij vindt het jammer dat we volgens 
de voorlopige uitslag een zetel in moeten leveren, maar ‘vrijdag gaan we verder’. 

Tot slot wensen we de SGP-fractie sterkte en wijsheid toe voor de toekomst. 
 
 

Nevenstaande tabel is de VOORLOPIGE uitslag van de Provinciale Statenver-
kiezingen 2011.
 
 2011 2007
CDA 24090 37144
VVD 28535 21823
PvdA 26825 21352
SP 14405 18725
SGP 18819 17654
CU 7965 12038
PvZ 9452 10402
GL 6093 7404
PVV 20008 0
PvdD 3119 0
50Plus 3280 0
D66 6982 1944
ZB 0 1924
 
Totaal 169573 150410

De definitieve uitslag zal bekend zijn op 4 maart 2011. Dit is pas na het uitbren-
gen van deze uitgave. 

VVD wil oude coalitie herstellen 
donderdag 03 maart 2011 | 01:45 | Laatst bijgewerkt op: donderdag 03 maart 2011 | 02:26 

MIDDELBURG - De VVD mag als grootste partij in Zeeland het voortouw nemen voor 

vorming van een nieuw college. 

Binnen de partijtop werd vannacht een voorkeur uitgesproken voor een brede coalitie met de PvdA, 

CDA en SGP, met ieder één gedeputeerde. Het huidige college bestaat nog uit vijf gedeputeerden. 

Tot vier jaar geleden vormden VVD, PvdA, CDA en SGP ook samen het college van gedeputeerde 

staten. Winnaar PVV (5 zetels) zou dan worden uitgesloten. 
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Statenverkiezingen 2011. 
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